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Rada Miejska w Krobi 
 

                                                 Protokół nr XLIII/2022 

XLIII Sesja w dniu 30 marca 2022 r. 
Obrady rozpoczęto 30 marca 2022 r. o godz. 15:30, a zakończono o godz. 16:51. 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda. 
W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. Nieobecny radny Krzysztof Perdon.  
 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 

Obecni: 
1. Lech Bem 
2. Mariusz Duda 
3. Jerzy Gałęzewski 
4. Sławomir Gembiak 
5. Maciej Jakubczak 
6. Grzegorz Jesiak 
7. Patrycja Kapała 
8. Jan Mikołajczak 
9. Roman Olejniczak 
10. Izabela Pazoła 
11. Genowefa Skrobała 
12. Renata Szulc 
13. Marian Toporowicz 
14. Leszek Włodarczyk 
Nieobecny radny Krzysztof Perdon.  

Ponadto w sesji uczestniczyli :                                                                                                                             
1.   Łukasz Kubiak - Burmistrz Krobi                                                                                                                
2.   Damian Walczak - Skarbnik Gminy                                                                                                                 
3.   Michał Listwoń – Zastępca Burmistrza                                                                                                                                                                            
4.   Zaproszeni goście. 
 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja  o stanie  bezpieczeństwa  publicznego  na  terenie  Gminy  Krobia  i Powiatu 
Gostyńskiego w roku 2021.  
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu przyznawania 
oraz wysokości nagród sportowych Gminy Krobia za osiągnięte wyniki sportowe oraz nagród  dla 
trenerów prowadzących szkolenie zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w 
międzynarodowym  lub krajowym współzawodnictwie sportowym. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2023. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Krobia. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie  funduszu 
sołeckiego w 2023 roku. 
11. Rozpatrzenie  projektu uchwały  w  sprawie przejęcia przez Gminę Krobia zadania zarządzania 
publicznymi drogami powiatowymi na terenie Gminy Krobia w zakresie utrzymania zieleni 
przydrożnej.  
12. Rozpatrzenie  projektu   uchwały w  sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
13. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie   nadania  nazwy  drodze wewnętrznej.  
14.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  zbycie drodze  bezprzetargowej 
części nieruchomości niezabudowanej, położonej  w obrębie Bukownica.  
15. Rozpatrzenie  projektu  uchwały w sprawie  udzielenia  pomocy   finansowej Województwu  
Wielkopolskiemu. 
16. Rozpatrzenie projektu  uchwały  w  sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej    
w  Krobi  z  dnia   20 grudnia 2021 r.   w   sprawie   uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia  na  lata 2022 – 2030. 
17. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy  Krobia na 
rok 2022.  
18.  Wolne głosy i wnioski. 
19.  Zakończenie. 
 

3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji. 

Z sesji XLII protokół był wyłożony w biurze Rady. Państwo Radni mogli się z treścią protokołu 
zapoznać. 
Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z XLII sesji. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Państwo Radni informację otrzymali na tablety w formie elektronicznej. Informacja stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.  
 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. 

Podobnie jak w przypadku Przewodniczącego także i sprawozdanie Burmistrza Państwo Radni 
mieli na tabletach. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Krobia i Powiatu 

Gostyńskiego w roku 2021.  
Informacje stanowiące załączniki nr 1 i 2 do protokołu przedstawili: Zastępca Komendanta 
Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu brygadier Michał Pohl oraz Kierownik 
Posterunku Policji w Krobi aspirant sztabowy Błażeja Horałę. 
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Radna Genowefa Skrobała: 

Panie Komendancie. Szanowni Państwo.  Ja mam takie pytanie. Jeżeli młodzież siedzi na 
przystanku autobusowym i podjeżdża patrol Policji i spisuje wszystkich siedzących tym młodych 
ludzi. To są uczniowie nawet siódmej czy ósmej klasy. I rodzice teraz pytają czy jest takie prawo 
czy oni są już gdzieś od odnotowani? Ale zachowywali się nienagannie, że trzeba było wzywać 
Policję. Tylko oni tam po prostu siedzieli. Policja przejeżdżała i wszystkich tych uczniów to 
znaczy młodzież spisała. Czy teraz to są jakieś konsekwencje? Czy do rodziców jakieś 
wiadomości na ten temat wysyłane? Czy to tak po prostu, ot taki sobie straszak? Dziękuję. 
Kierownik Posterunku Policji Błażej Horała : 

Pani Radna chciałem odpowiedzieć, że odnotowanie to jest legitymowanie osób w związku z tym, 
że mamy zgłoszenia osób o uszkodzeniu przystanków autobusowych. Uszkadzana są też szyby i 
mocowania oraz ławeczki. Taka dlatego są oni legitymowani po to, aby wiedzieć potem do kogo 
zgłosić się do tych, którzy będą wiedzieli. Ale legitymowanie powiedzmy nie oznacza, że te osoby 
są gdzieś odnotowane, że są przestępcy, czy tego zrobili. Po prostu jeżeli są w takim miejscu, 
gdzie może do czegoś dochodzić, do jakiś przestępstw i wykroczeń, to są legitymowani. To tylko 
na tym się kończy.  
Radny Sławomir Gembiak :  

Mam pytanie czy takie spostrzeżenie. Ulica profesora Józefa Zwierzyckiego ulica Szkolna 
niedawno wyremontowana i piękna ulica i ścieżka rowerowa, takie spostrzeżenie. Czy, wiem, że 
są kłopoty finansowe i jest niewielka kadra. Czy Policja może więcej kontrolować albo przeglądać 
ruch, który się odbywa na tych ulicach, które przed chwilą wymieniłem i na poruszaniu się 
rowerzystów na tym na tym kontra pasie. Czyli na tym czerwonym pasku. Ponieważ z obserwacji 
mojej i wielu innych osób stwierdzam, że jednak ten ruch tam się odbywa nie przepisowo i jest 
może być przyczyną jakiegoś wypadku. To znaczy rowerzyści  przemieszczają się po tym kontra 
pasie nie w ta stronę, w którą powinni. Kierowcy pojazdów samochodowych poruszają się po tym 
kontra pasie. I są też takie przypadki, że kierujący pojazdem samochodowym nie zjeżdża. I też są 
samochody, które niestety ale parkują wiele dłużej niż w tych miejscach. w których powinni. Czy 
Policja może coś w tym kierunku zrobić? To jest jedna sprawa. I druga sprawa. Mamy tu w 
naszym mieście wiaty, w których mogą przebywać, nie tylko młodzież ale w ogóle społeczeństwo. 
I widzimy szczególnie po weekendach, po piątku, po sobocie, po niedzieli, że te wiaty, przede 
wszystkim ta, która jest przy Orliku i ta w parku po tych dniach wyglądają nie tak, jak powinny 
wyglądać. Czy w tym kierunku też Policja może coś zrobić? Dziękuję bardzo. 
Kierownik Posterunku Policji Błażej Horała : 

Odpowiadając na to pierwsze pytanie głównie o tym ruchu rowerzystów oczywiście tam możemy 
sprawdzać, to kontrolować, częściej pokazać się, żeby to po prostu zadziałało. Jeżeli chodzi o tą 
ulicę Szkolną, którą tam mamy powiedzmy sobie szczerze na razie dopóki ulica Rynek jest 
zamknięta, to mamy tam nakaz jazdy w lewo z ulicy Poznańskiej. Dopóki ta nakaz tam jest to ta 
droga według prawa o ruchu drogowym te przepisy nie do końca są tam jednoznaczne. To, że nie 
ma tam miejsc wyznaczonych nie oznacza, że nie można tam parkować. Powiedzmy sobie 
szczerze, że nie jest to takie proste. Nie można po prostu podjeżdżać. Mieliśmy sytuacje, gdzie 
ktoś odmawiał przyjęcia mandatu karnego. Okazuje się, że zgodnie z tą organizacja ruchu i tak 
dalej, i tak dalej, to po prostu oni tam mogą parkować, powiedzmy, bo jeden znak gryzie się z 
drugimi. Dopóki nie będzie to po prostu całkowicie już otwarta będzie ulica Rynek, to wtedy na 
pewno nakaz skrętu w lewo będzie zdjęty. Wtedy będzie to na pewno bardziej respektowane przez 
kierowców i policjanci częściej będą to kontrolować. Teraz też tam jeździmy aby ten ruch jakoś 
przebiegał. Ale powiedzmy sobie szczerze nie możemy być cały czas tam, bo nie możemy być. 
Ale kontrolujemy to na bieżąco i na pewno zwiększmy kontrole w tym miejscu. Jeżeli chodzi o te 
wiaty, to tak jak mamy przykład Pani, która pyta jak to wygląda. To wygląda to tak, że osoby są 
legitymowane w akurat tam gdzie mamy na wiosce, to nawet doszło do Pani, że z tego osoby są 
przestępcy. Ale to nie sią przestępcy. Tak samo jest na tych wszystkich wiatach. No i powiedzmy 
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wiata, która jest koło Orliku nawet objęta była planem priorytetowym przez dzielnicowego. I 
naprawdę są tam pouczenia i mandaty karne. Ale gdzieś ta młodzież zawsze chodzi. Jeżeli 
wygonimy ich, tak to nazwijmy, z parku t idą tam. Jeśli nie będzie ich tam, to chowają się gdzieś 
indziej. Powiedzmy sobie szczerze, że gdzieś muszą się spotykać. A kultura osobista to jest inna 
sprawa. I potem zostawiają po sobie taki bałagan, a nie inny. Mamy zgłoszenia, że jest kosz 
uszkodzony lub cokolwiek. Tam gdzie są informacje tam częściej kontrolujemy. Są oczywiście 
mandaty karne, są też pouczenia. Zależy to od osoby jaka tam jest, jak się zachowuje. Ale też są 
sytuacje, że podjeżdżają  i proszę o to, żeby pozostawić po sobie porządek, bo o to tylko chodzi. 
Będą tam kontrolne, były, będą i postaramy się, żeby po prostu nie dochodziło do żadnego rodzaju 
wykroczeń.  
Radny Jan Mikołajczak : 

Panie Kierowniku mam następujące pytanie. Jak wygląda sytuacja w przeciągu ostatniego roku 
dotycząca włamań i kradzieże z posesji prywatnych? Doszły do mnie takie głosy rozmawiając z ze 
znajomym z terenu Miejskiej Górki,  iż mieszkańcy tego terenu zauważyli, że złodzieje już nawet 
dronami się posługują. Dzień wcześniej przeglądają teren posesji dronami, a potem w nocy 
następują włamania. Taką informację przekazał mi mieszkaniec. Jak to wygląda u nas? Czy ta 
liczba  włamań, kradzieży wzrosła w ostaniem roku, czy też nie? Dziękuję.  
Kierownik Posterunku Policji Błażej Horała : 

Jest to na dotychczasowym poziomie, nie zwiększyło się. Nie będziemy mówili o jedną kradzież 
w tą, bo to są małe liczby na naszym terenie. Odnośnie dronów, to nie było na naszym terenie 
takich zgłoszeń aby gdzieś było sprawdzane co znajduje się na posesji, aby potem dokonać takiej 
kradzieży, powiedzmy z terenu posesji. Zdarzają się oczywiście też, mamy taką nadzieję żebyśmy 
takie informacje dostawali.  I proszę aby do policjantów lub do mnie takie sytuacje zgłaszać. 
Lepiej żebyśmy o tym wiedzieli, że są takie podejrzenia, bo z niczym się to nie wiąże. Lepiej 
żebyśmy o takich sytuacjach wiedzieli i skierowali tam patrole, bo wiadomo, że 90% tych zdarzeń 
dzieje się w nocy, kiedy do osoby śpią. Także jeżeli byłaby taka możliwość, to też bym prosił 
żeby nas o tym informować. Ale nie mieliśmy w ostatnim czasie zwiększenia tych zdarzeń 
przestępczych na terenie gminy Krobia, czy nawet Pępowo, bo pod posterunek podlega.  
Radna Izabela Pazoła :  

Przeglądając sprawozdanie natknęłam się na przestępstwa narkotykowe. I takie mam pytanie bo to 
jest chyba jest powiatowe. 492 wszczęte. Czy na terenie gminy Krobia zanotowano jakieś 
przestępstwo?  
Kierownik Posterunku Policji Błażej Horała : 

Nie chcę od razu operować liczbami. Tak oczywiście nie było to jedno przestępstwo, było ich 
więcej. Z naszego terenu też były osoby, które posiadały przy sobie środki odurzające. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję. Pan Burmistrz chciałby zabrać jeszcze głos. 
Burmistrz Krobia Łukasz Kubiak : 

Panie przewodniczący. Wysoka Rado. Ja już nie w formie pytania do Pana Kierownika tylko tak 
jakby uzupełniając odpowiedź Pana Kierownika na pytanie Pana Radnego Sławomira Gembiaka 
w kontekście ulicy Szkolnej, Placu Kościuszki, Ogród Ludowy i ulicy Profesora Zwierzyckiego 
chciałem powiedzieć, że z wcześniejszymi wnioskami Państwa Radnych i też sugestiami 
mieszkańców aby poprawić też bezpieczeństwo na tych ciągach komunikacyjnych w najbliższych 
dniach będą wymalowane cztery przejścia dla pieszych. Będzie dodatkowe jeszcze próg 
zwalniający na odcinku między ulicą Poznańską, a Placem Kościuszki na ulicy Szklonej, aby ten 
ruch z jednej  strony spowolnić, a z drugiej strony poprawić bezpieczeństwo zwłaszcza dzieci i 
młodzieży, którzy tymi ciągami komunikacyjnymi udają się do szkoły, czy przedszkola. Szanowni 
Państwo musimy też cały czas tą edukację prowadzić w zakresie też oznakowania drogowego. 
Mamy tą strefę zamieszkania. Naturalnie jest ograniczenie prędkości do 20 km/h. Nie ma 
koniczności w strefie zamieszkania  wyznaczania dodatkowych  przejść dla pieszych, ale to 
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robimy, bo też nam zależy na tym, żeby poziom bezpieczeństwa zwłaszcza na tych czterech 
ciągach komunikacyjnych był jeszcze na wyższym poziomie. Też jeszcze dodatkowe 
oznakowania pionowe w postaci znaków drogowych zostały wprowadzone jak Państwo Radni 
doskonale też wiedza. Mamy nadzieje, że jak pojawią się kolejne przejścia dla pieszych, kolejny 
próg zwalniający, to mimo tych utrudnień, o których Pan  Kierownik mówił w związku z 
rewitalizacją centrum miasta Krobi poziom bezpieczeństwa mimo wszystko będzie wzrastał. Ale 
liczymy też to co Pan Radny Gembiak powiedział Policja będzie się częściej pojawiała w tych 
miejscach naszego miasta.  Ja tyle tytułem uzupełnienia pytania Pana Radnego Gembiaka. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Szanowni Państwo czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zadać pytanie Panu Kierownikowi? 
Radna Genowefa Skrobała: 

Ja jeszcze Panie Kierowniku. Szanowni Państwo. Wrócę do tych słów, które Pan powiedział,  
bardzo mi się podobały, żeby tym młodym ludziom, którzy dewastują te miejsca, żeby im 
uświadomić i z nimi porozmawiać. Ja jestem jak najbardziej za. Ponieważ my mamy  tak zwany 
rajki mostek, gdzie tam zbiera się spora grupa młodzieży. Bo gdzież się mają zbierać, gdzieś ta 
młodzież musi się gromadzić, musi te swoje miejsca mieć. Ale oni tam dewastują, niszczą, a jest 
tam plac zabaw i bardzo zaśmiecają. Ja już próbowałam z Radą Sołecką rozmawiać z nimi tak 
ludzkim głosem przemówić, gdzie obiecali, że nie będą. Ale to jakby obiecanki cacanki. Ja 
miałabym taką propozycję, bo tam podjeżdżają Panowie Policjanci. Ale to jest tak w dole ten 
Rajski mostek trochę w oddali i oni zdążą jeśli zobaczą samochód policyjny, to oczywiście co, 
nogi za pas i uciekają. Ale nieraz ich tam policja zdoła zatrzymać, bo wiem, że tam nawet baloniki 
do dmuchania otrzymywali. I mam taką, wie Pan prośbę, że jeżeli Policja tam już dojedzie i 
spotka się z tą młodzieżą, to może rzeczywiście w taki jakiś dostępny sposób spróbować do niech 
dotrzeć i powiedzieć, żeby to może być to  wasze miejsce, bo nie macie ich za wiele. Ale 
szanujcie to, utrzymujecie to w porządku, bo tam największym jeszcze problemem jest straszny 
bałagan, który robią. Więc ja bym miała taką propozycję, żeby Panowie, którzy tam podjeżdżają, 
żeby może oni też z tą młodzieżą próbowali rozmawiać. Nie, żeby ich tylko spisywać, ale żeby też 
rozmawiać. Może to jakiś efekt pozytywny sprawi. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Ja myślę Pani Radna, że Policjanci tak bezosobowo się nie stawiają, nie odhaczają, nie odjeżdżają.  
Myślę, że jakieś pogadanki na temat bezpieczeństwa prowadza. Ale na ten temat Pan Kierownik 
powinien odpowiedzieć, nie ja.  
Kierownik Posterunku Policji Błażej Horała : 

Mogę powiedzieć, że Policjanci są, wiem, bo też z nimi mam służbę, nie siedzę do 15-tej tylko w 
biurze.  Także mają powiedziane, że chodzi tutaj tylko o porządek i, że to jest ich miejsce. To są 
ich miejsca, ławki, że jeśli dzisiaj tą ławkę uszkodzą, to juto nie będą mieli na czym usiąść. I są 
takie rozmowy i podejrzewam, że do jakiejś części tych osób dotrze. Ale mamy też taką młodzież 
a nie inną, dla której po prostu takie słowa to działają wręcz przeciwnie na nich. Ale postaramy się 
oczywiście, będziemy rozmawiali. Myślę, że dużo rzeczy wynosi się z domu i powinni oni się tym 
zająć i wytłumaczyć im, że nie wiem co, jak to zawsze mówią, że złodzieja można zrozumieć, że 
kradnie dla siebie. A ktoś kto uszkodzi mienie, nie to nie wiem co mu to daje. Także tutaj w tym 
wypadku akurat rozmawiamy z tą młodzieżą naprawdę. A oni jak już widzą, że są legitymowani 
to myślą, że to jest coś bardzo złego. To nie jest nic złego. A to tłumaczyłem kiedyś, mieliśmy 
taką rozmowę, nawet do posterunku miałem taki telefon i powiedziałem, że to nic nie zmienia, że 
ta osoba jest karana, że nie będzie miała problemów w szkole, czy cokolwiek. Była po prostu w 
takim miejscu gdzie coś się dzieje. Wtedy musimy mieć jakąś dokumentację, że ta osoba tam była, 
bo powiedzmy następnym razem będzie coś uszkodzone, to wiemy że on tam przebywał. Może 
pomoże, może nie.   
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję Panu Kierownikowi.  
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Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu brygadier 

Michał Pohl przedstawi informacje o stanie ochrony przeciwpożarowej za 2021 rok.:  

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Panie Burmistrzu. Szanowni otrzymaliście od nas przesłaną 
informację Komendanta Powiatowego. Ja może w kilku zdaniach się tutaj odniosę do tej 
informacji, takie najbardziej istotne rzeczy. Powiem tak, że rok 2021 był takim pracowitym 
rokiem dla straży pożarnej generalnie w Powiecie Gostyńskim. Po roku 2017, gdzie mieliśmy 
ponad 1100 zdarzeń, rok ubiegły zakończył się 1045 i był najbardziej pracowitym w ostatnich 
latach. Związane to było właśnie z dużą ilością miejscowych zagrożeń, bo prawie 900 
miejscowych w roku ubiegłym zagrożeń powstało.  Natomiast pożary tak od wielu lat utrzymują 
się na podobnym poziomie. 114 w Powiecie Gostyńskim w ubiegłym roku, a w latach około 100,  
tak się to utrzymuje.  Pożary spadły w porównaniu do roku 2020 w całym Powiecie. Najwięcej 
pożarów notujemy w obiektach mieszkalnych. Jest to związane generalnie z pożarem w 
kotłowniach, z pożarem sadzy w kominach. Jest to też związane z tym, że mamy kiepskie paliwa, 
które mieszkańcy powiatu używają, nie tylko naszego powiatu, ale generalnie w Polsce. No i 
przepisy określają, że przewody kominowe na paliwo stałe powinny być czyszczone co najmniej 4 
razy w roku. Niestety jak jest takie złe paliwo to w zasadzie powinno się to robić częściej. Może i 
nawet co tydzień. Także taka tutaj przyczynowość jest w tych obiektach. Miejscowe zagrożenia 
358. Z tych 883 to były też związane również z budynkami mieszkalnymi. Głównie to był 
działania związane z usuwaniem  zagrożeń spowodowanych przez owady. Co do jeszcze roku 
ubiegłego, to 2021 roku we wszystkich zdarzeniach, które usuwały jednostki straży pożarnej 14 
osób poniosło śmierć, 69 to osoby ranne. Generalnie były to osoby, które zginęły, czy odniosły 
uszczerbek w wypadkach drogowych. Przekładając na cyfry Gminę Krobia bardzo dużo zdarzeń, 
z tych 1045 miało miejsce na terenie miasta i gminy Krobia, to ponad 15%, to jest 153 zdarzenia, 
16 pożarów, 128 miejscowych zagrożeń. Tutaj dodam, że rok ubiegły były specyficzny z uwagi na 
to, że był to drugi rok pandemii, która występowała w Polsce. Jednostki straży w ogóle w 
Powiecie Gostyńskim też się włączyły w działania związane z pomocą przy szczepieniach, czy 
dowożenia na szczepienia. Takie działania wykonywane przez strażaków też były klasyfikowane 
jako miejscowe zagrożenia. Dlatego takie cyfry też dochodziły. Między innymi jednostki z miasta 
i gminy Krobia też pomagały w tych działaniach. Co do kontroli, bo drugim takim działem, który 
oprócz działań operacyjnych czy likwidacji miejscowych zagrożeń pożarów i innych zdarzeń straż 
pożarna prowadzi, to w tym wypadku Państwowa Straż Pożarna, to prowadzenie czynności 
kontrolno-rozpoznawczych w obiektach. W całym powiecie w roku ubiegłym 114 takich 
czynności. Były to kontrole podstawowe, sprawdzające, odbiory nowych obiektów. Między 
innymi tego również obiektu, w którym się to znajdujemy. 187 takich obiektów zostało 
skontrolowanych w roku ubiegłym w całym powiecie. W czasie kontroli podstawowych wydano 
łącznie 25 decyzji administracyjnych, 21 wystąpień pokontrolnych, 2 upomnienia i nałożono 
mandat karny. Wydano również 18 opinii i 21 równego rodzaju postanowień. Jeszcze chciałbym 
powiedzieć kilka zdań na temat związany  ze sprawami finansowymi. Jednostki otrzymały 
również wszelkiego rodzaju dotacje. Największe dotacje, które otrzymano z Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego trafiły do Gminy Pępowo, gdzie jednostka OSP Pępowo zakupiła nowy 
samochód ratowniczo-gaśniczy ciężki, który kosztował 1.250.000 złotych. Także takie to są 
wielkości przy zakupach pojazdu. Wiele jednostek otrzymało inne dotacje. Taką nowością była 
dotacja Covid, którą otrzymały 73 jednostki OSP w wysokości 5.000 złotych każda. Przeznaczyły 
te  środki na zakup wyposażenia osobistego ochronnego strażaków, jak i sprzętu ochrony dróg 
oddechowych. W czasie połowy roku pojawiła się taka dotacja - Szczepimy się z OSP. W skali 
kraju wiele jednostek wzięło w tym udział. Główną nagrodą, jakby taką dotacją był 1.000.000 
złotych, który można było uzyskać. Ale związane to było z tym, że trzeba wiele tysięcy osób 
doprowadzić, czy pomóc dowieźć na szczepienia do placówek służby zdrowia. Z terenu Powiatu 
Gostyńskiego 3 jednostki wzięły udział w tego typu działaniach, którym udało się jak gdyby 
spełnić te minimalne kryteria i otrzymać dotację. To między innymi jednostka OSP Gostyń, Osp 
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Pępowo i z Państwa Gminy OSP Krobia. Środki te mogą przetrwać na działalność bieżącą tych 
jednostek. Rok ubiegły był troszeczkę trudny z uwagi na pandemię i oboszczenia epidemiczne w 
prowadzeniu kursów szkoleniowych dla strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych. Udało nam 
się tylko przeprowadzić 2 takie szkolenia. 1 związane z kursem kwalifikowanej pierwszej 
pomocy. Z uwagi na to, że po trzech latach uprawnienia do wykonywania tych czynności jak 
gdyby tracą ważność i 14 duchów takie coś ukończyło, czyli recertyfikację i 27 duchów ukończyło 
kwalifikowaną pierwszą pomoc od zera, czyli pierwsze jakby uprawnienia nabyli. Udało się 
również przeprowadzić szkolenie podstawowe strażaków ratowników, czliy tych adeptów, którzy 
zaczynają działania ratownicze. Po takim kursie mamy 23 takich absolwentów. Myślę, że to takie 
najważniejsze rzeczy, które chciałem zasygnalizować. Chciałem w imieniu Komendanta 
podziękować Radzie za przychylność dla naszych wniosków, które kierujemy do Państwa. W roku 
bieżącym kupujemy do Komendy nowy samochód ratowniczo-gaśniczy średni. Gmina Krobia 
również wsparła zakup tego pojazdu, to jest blisko 900.000 złotych. Cała wartość tego pojazdu 
będzie to taki nowszy niż inne z uwagi na to, że będzie wyposażony w system piany sprężonej, 
który powoduje mniej jak gdyby uszczerbku przez zalania wskutek gaszenia pożaru, gdyż piana 
taka sprężona sucha wypełniając pomieszczenie nie powoduje skutków zalania obiektu. To myślę, 
że z mojej strony tyle. Jak Państwo będziecie mieli jeszcze jakieś dodatkowe pytania to służę 
swoją odpowiedzią. Serdecznie dziękuję.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję Panie Komendancie. 
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu 

przyznawania oraz wysokości nagród sportowych Gminy Krobia za osiągnięte wyniki 

sportowe oraz nagród dla trenerów prowadzących szkolenie zawodników osiągających 

wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym lub krajowym współzawodnictwie 

sportowym. 

Uchwała ta była omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji Rady. Zajmowała się nią też 
Komisja Oświaty i Spraw Społecznych. Była ona też szeroko konsultowana także z Radą Sportu 
działającą w naszej gminie. Komisja Oświaty i Spraw Społecznych obradując nad projektem 
uchwały wydała pozytywną na temat treści zapisanych w tej uchwale. Pomimo tego czy ktoś z 
Państwa Radnych chciałby zabrać głos i wypowiedzieć się na temat samej treści proponowanych 
zapisów? Nie widzę. 
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/360/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: określenia szczegółowych zasad i trybu przyznawania oraz wysokości nagród 
sportowych Gminy Krobia za osiągnięte wyniki sportowe oraz nagród dla trenerów prowadzących 
szkolenie zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym lub 
krajowym współzawodnictwie sportowym. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-

2023. 

Podobnie jak w przypadku poprzedniego projektu uchwały projektem zajmowali się Radni 
podczas posiedzenia wspólnego Rady Miejskiej oraz ocenę pozytywną na temat projektu wydała 
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Komisja Oświaty i Spraw Społecznych.  Otwieram dyskusję Szanowni Państwo nad projektem. 
Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę.  
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/361/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2023. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Krobia.  

Przedmiotem obrad przed sesją Komisji Oświaty i Spraw Społecznych był projekt, o którym teraz 
rozmawiamy. Także Radni podczas posiedzenia wspólnego komisji Rady rozmawiali na ten temat. 
Dziś opinia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na temat projektu jest pozytywna. Czy ktoś z 
Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/362/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Krobia. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2023 roku. 

Szanowni Państwo przedmiotem obrad połączonych komisji Rady był ten projekt, ale nie tylko. 
Pan Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z sołtysami gminy Krobia oraz w zebraniach wiejskich, 
na których tematyka zawieszenia na rok funkcjonowania funduszu sołeckiego była omawiana. 
Wszelkie niejasności, myślę że zostały rozwiane podczas rozmów, które prowadziliśmy na 
połączonych komisjach. Sama forma funduszu zostaje zawieszona. Natomiast nie oznacza to, że  
zostanie zawieszone wsparcie ze strony Gminy dla sołectw, dla inicjatyw, które na sołectwach 
będą się odbywały. Myślę, że jasno zostało to wyartykułowane ze strony Burmistrza. Też takie 
pytania padały ze strony Państwa Radnych, myślę, że też ze strony mieszkańców poszczególnych 
sołectw. Zostaliśmy zapewnieni przez Pana Burmistrza, że zostaną wydzielona środki, które będą 
mogły być wykorzystane na wsparcie działań miękkich na sołectwach poszczególnych. Myślę, że 
to przy okazji kolejnego projektu budżetu jasno zostanie określone. Na temat tego projektu 
wypowiedziała się Komisja Budżetu, która jednogłośnie zaopiniowała go pozytywnie. Czy ktoś z 
Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę.   
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/363/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2023 roku.  
Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
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ZA (13) Lech Bem, Mariusz Duda, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian 
Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
Jerzy Gałęzewski z uwagi na problemy z głosowaniem elektronicznie wyraził ustanie, iż jest za 
podjęciem uchwały,  
PRZECIW (1) Izabela Pazoła 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Krobia zadania 

zarządzania publicznymi drogami powiatowymi na terenie Gminy Krobia w zakresie 

utrzymania zieleni przydrożnej. 

Na temat projektu uchwały wypowiedziała się Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy, która 
wydała opinię pozytywną podczas obrad połączonych Komisji Rady. Szanowni Państwo czy ktoś 
z Państwa chciałby zabrać głos w przedmiocie projekt uchwały proszę bardzo? Nie widzę. 
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/364/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: przejęcia przez Gminę Krobia zadania zarządzania publicznymi drogami powiatowymi 
na terenie Gminy Krobia w zakresie utrzymania zieleni przydrożnej. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon  
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Uchwałą, o której teraz mówimy zajmowała się podobnie jak w poprzednim projekcie uchwały 
Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy, która wydała opinię pozytywną na  temat projektu. Czy 
ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu uchwały, proszę bardzo? 
Projekty są wszystkie omawiane podczas wszystkich posiedzeń komisji. Nie widzę. 
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/365/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie:  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej. 

Podobnie jak w poprzednich przypadkach także na temat tego projekt uchwały wypowiedziała się 
Komisja  Rolnictwa i Rozwoju Gminy, która zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Proponuje się aby droga, o której mowa przyjęła nazwę Czesława Miłosza. Taki jest 
najważniejszy wniosek płynący z tej uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  
Nie widzę. 
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/366/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: nadania nazwy drodze wewnętrznej. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 



10 

 

Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz 
Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa Skrobała, 
Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

bezprzetargowej części nieruchomości niezabudowanej, położonej w obrębie Bukownica. 

I podobnie jak w poprzednich trzech projektach uchwał także ten projekt był dyskutowany 
podczas wspólnego posiedzenia komisji Rady. Pomimo tego czy ktoś z Państwa chciałby zadać 
pytanie dotyczące projektu? Nie widzę. 
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/367/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: wyrażenia zgody na zbycie drodze bezprzetargowej części nieruchomości 
niezabudowanej, położonej w obrębie Bukownica. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. W uchwale tej udzielamy pomocy 
finansowej Województwu Wielkopolskiemu na rok 2022 na wykup gruntów związanych z 
realizacją inwestycji związanej z budową ścieżki rowerowej, nazwa jest dosyć długa. Natomiast 
chodzi o ścieżkę rowerową Żychlewo – Krobia, Krobia – Kuczyna. Stosowna uchwała w sprawie 
pomocy finansowej na realizację tego zadania została udzielona przez Państwo 13 stycznia 
podczas sesji nadzwyczajnej. Natomiast kontynuacją tego przedsięwzięcia jest konieczność 
udzielenia również pomocy i wsparcia Województwu Wielkopolskiemu na wykup gruntów. Na 
końcowym etapie jest finalizacja kwestii związanych z operatami szacunkowymi. Według 
informacji otrzymaliśmy pierwotnie podana tego wsparcia gruntów, kwota wartości gruntów plus 
nakładów, które trzeba będzie zwrócić właścicielom nieruchomości, to była kwota 620.000 zł. Po 
ponownej konsultacji i weryfikacji w związku z tym, że te operaty szacunkowe do biura 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg Wojewódzkich sukcesywnie napływały informację, że kwota ta 
będzie wynosiła 649.000 zł plus jeszcze kilka dodatkowych złotych. Dlatego jest prośba aby 
dokonać zmiany tej uchwały w formie autopoprawki, którą Państwo dzisiaj otrzymaliście. I po 
autopoprawce kwota wsparcia dla Województwa Wielkopolskiego na realizację tej inwestycji, na 
wykup gruntów związanych z realizacją tej inwestycji, to będzie 650.000 zł. Po dokonaniu 
ostatecznego rozliczenia związanego z wypłatą odszkodowań przez Województwo Wielkopolskie 
ewentualna nadwyżka zostałaby zwrócona na rachunek Gminy Krobia, ponieważ pomoc 
finansowa jest dotacją celową, a z dotacji celowej podmiot dotowany musi się rozliczyć. Dlatego 
prosiłbym również Państwa o uwzględnienie dzisiaj tej autopoprawki Burmistrza. Powiem 
również, że trwa procedura związana z przygotowaniem postępowania o udzielenie zamówienia 
publicznego. Dokumenty projektanta, który przygotowywał ten projekt z naszego ramienia zostały 
już wszystkie przekazane i teraz jest oczywiście wszystko po stronie już podmiotu jakim jest 
samorząd Województwa Wielkopolskiego i jednostka organizacyjna samorządu wojewódzkiego 
czyli Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 



11 

 

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Tak jak Pan powiedział jest autopoprawka. Jest też projekt 
uchwały. Nad projektem uchwały pochyliła się Komisji Budżetu, która wydała opinię pozytywną. 
Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać pytanie do autopoprawki, do projektu, który był 
opiniowany także na Komisji Budżetu, proszę bardzo? Nie widzę. Myślę, że wyjaśnienia Pana 
Skarbnika są dość szczegółowe, dlatego nie pojawiają się pytania. 
Głosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Województwu Wielkopolskiemu. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, Grzegorz Jesiak, 
Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa Skrobała, Renata 
Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
Jerzy Gałęzewski z uwagi na problemy z głosowaniem elektronicznie wyraził ustanie, iż jest za 
podjęciem uchwały,  
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/368/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 – 2030. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Proszę Państwa Wieloletnia Prognoza Finansowa oczywiście ściśle związane jest z uchwałą 
budżetową, ale wybiega również na lata przyszłe. Nasz WPF skonstruowany jest w okresie 
przepływów finansowych do roku 2030. W zakresie uchwały zmieniającej dokonujemy zmian w 
następujących przedsięwzięciach. W załączniku nr 2 : Radosny Maluch, przebudowa z rozbudową 
dróg przy ulicy Fabrycznej, termomodernizacja szkoły w Starej Krobi, przedszkola w Krobi, 
termomodernizacja przedszkola, Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w zakresie 
budynku OPS. Dodaje się również nowe przedsięwzięcie do WPF-u budowa stadionu sportowego 
w Krobi. Szczegółowy opis jaki jest charakter tych zmian jeśli chodzi o przedsięwzięcia macie 
Państwo w uzasadnieniu. Jeśli chodzi o zadanie budowa stadionu sportowego w Krobi to 
przedsięwzięcie daje się ponieważ będzie miało ona charakter zadanie wieloletniego, a kwota 
150.000 zł, która była pierwotnie wpisana do uchwały budżetowej na rok 2021 proponuje się, aby 
została przeniesiona na rok 2022, gdyż dokumentacja, którą miejmy nadzieję, że uda nam się 
zlecić w tym roku będzie miała termin płatności z tytułu wykonania tej dokumentacji będzie miała 
rok 2022. Z kolei w załączniku nr 1 dokonujemy zmian w zakresie przepływów finansowych, 
dochodów i wydatków, również danych sprawozdawczych za rok 2021. Do projektu tej uchwały 
proponujemy Państwu autopoprawkę, która to autopoprawka związana jest między innymi ze 
zmianami w uchwale budżetowej, o czym za chwilę i zmianami w zakresie przedsięwzięć w 
załączniku nr 2. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję Panie Skarbniku. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania dotyczące autopoprawki, czy 
samego projektu uchwały? Proszę bardzo Radny Gembiak. 
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Radny Sławomir Gembiak :  

Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Panie Burmistrzu. Panie Skarbniku mam takie pytanie 
chyba takie wyjaśniające, bo nie wiem czy dobrze słyszałem. Dokumentacja, która zostanie 
wykonana na budowę stadionu teraz w tym roku, płatność będzie w roku 2023. Proszę tak, 
słyszałem 2022? Więc chyba to było przejęzyczenie. 
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Dziękuję za zgłoszenie, jak najbardziej chyba się przejęzyczyłem. Chodzi o to, żeby znaleźć 
odpowiedniego wykonawcę i zwiększyć też konkurencyjność przy zapytaniu ofertowym lub 
przetargu w zależności od tego jaki będzie tryb tego postępowała. Aby stworzyć możliwości 
projektantom, aby mogli właśnie dobrze tą dokumentację przygotować. Jeśli byśmy wskazali, że 
musiałoby to być wykonane w roku 2022, a wiemy, że wśród projektantów jest dzisiaj duży 
problem, ponieważ w tych dokumentacji nie robi się bardzo dużo moglibyśmy doprowadzić do 
tego, że albo żaden z projektantów nam do tej dokumentacji nie wykona, albo byśmy mieli po 
prostu wąskie grono oferentów. Wiemy, że w tym roku i tak tego zadania w zakresie budowy 
realizować nie będziemy. Chodzi o przygotowanie dokumentacji, aby starać się w najbliższych 
latach o środki zewnętrzne. Dlatego miejmy nadzieję, że  uda się wyłonić projektanta. Następnie 
zrobić dobrą dokumentację, która tak jak Pan Radny słusznie zauważył będzie płacona pewnie w 
roku 2023, a następnie pozyskać środki na realizację tej inwestycji w najbliższych latach. 
Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwa. Czy ktoś jeszcze chciałby zadać pytanie? Nie widzę. 
Głosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 – 2030. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/369/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 r. w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 – 2030. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia 

na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Dziękuję bardzo. Omówię krótko uzasadnienie uchwały. Jeśli chodzi o uchwałę budżetową i 
pierwotną jej wersję, bo również będzie autopoprawka.  W zakresie dochodów dziale 010 
dokonujemy zmniejszenia kwoty dochodów z tytułu realizacji projektu dotyczącego modernizacji 
stawów na rok 2021. Środki wpłynęły w roku 2021. Dlatego w roku 2022 musimy dokonać 
korekty zmniejszającej. W dziale 600 zmniejszamy kwotę pomocy finansowej  z Powiatu. Powiat 
Gostyński podjął uchwałę w sprawie pomocy dla Gminy Krobia na budowę ścieżki na drodze 
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wojewódzkiej. Zgodnie z wyjaśnioną już zasadą realizatorem będzie Samorząd Województwa 
Wielkopolskiego, dlatego na poprzedniej sesji Powiat podjął nową uchwałę Rady Powiatu i ta 
pomoc finansowa będzie skierowana bezpośrednio do województwa, a my musimy dokonać 
korekty po stronie dochodów. Zwiększamy dotację na zadania zlecone, to są informacje po 
publikacji ustawy budżetowej Państwa i zawiadomieniu stosownym od Wojewody. Zmniejszany 
kwotę subwencji oświatowej, po również opublikowaniu ustawy budżetowej i dokonujemy 
zwiększenia subwencji na realizację zajęć psychologiczno-pedagogicznych. Dokonujemy również 
zwiększenia dochodów z tytułu odsetek na lokatach bankowych. W dziale 801 dokonujemy 
zwiększenia na dotację na realizację Narodowego Programu Czytelnictwa. W dziale 852 czyli 
Pomocy Społecznej środki z tytułu wpływu na rachunek funduszu pomocy, refundacja 
poniesionych już wydatków. W dziale 853 umowa o dofinansowanie zadania związanego z 
zakupem sprzętu komputerowego dla potomków byłych pracowników Państwowych Gospodarstw 
Rolnych powoduje, że możemy wprowadzić i po stronie dochodów i za chwilę po stronie 
wydatków stosowne środki wynikające z tej umowy. I w zakresie działu Rodzina dokonujemy 
zwiększenia dotacji na, tu jest błąd proszę poprawić literówka Kartę Dużej Rodziny. Dochody 
zwiększamy o ponad 405.000 zł.  W załączniku nr 2 w dziale 010 zwiększamy środki w ramach 
Sieci Najciekawszy Wsi Domachowo oraz zabezpieczamy środki w ramach wniosków 
dotyczących zielonej infrastruktury, chodzi o budowę instalacji związanych z wykorzystaniem 
wód opadowych przed budynkiem szkoły w Krobi. W dziale 600 zabezpieczamy środki w ramach 
uchwały o pomocy finansowej dla Województwa Wielkopolskiego na wykup gruntów pod ścieżkę 
Kuczyna – Krobia, Krobia – Żychlewo. Zwiększamy środki na wkład własny w ramach 
porozumienia z Powiatem na utrzymanie zieleni przydrożnej w związku z podjętą przed chwilą 
przez Państwa uchwałą. Zwiększamy środki w dziale 700 na aktualizację dokumentacji w ramach 
termomodernizacji budynku. Jest to zadanie związane z Programem Inwestycji Strategicznych 
Polski Ład. W dziale 750 zwiększamy środki w rozdziale 75011 w związku z dotacją na zadania 
zlecone. Zmniejszamy również środki na odpis na PFRON. W dziale 801 dokonujemy szeregu 
zmian, z czego najistotniejsze zmiany to zabezpieczenie środków na Narodowy Program 
Czytelnictwa. Zwiększamy na zajęcia pedagogiczno-psychologiczne oraz co bardzo ważne 
zwiększone po raz kolejny środki na plan wydatków na zakup gazu w ramach naszych budynków 
oświatowych. Łącznie na 5 naszych budynków kwota 170.000 zł. Może nie 5 budynków tylko 5 
jednostek, bo tych budynków mamy nieco więcej. W dziale 851 zwiększamy środki na zadania 
związane z programami profilaktycznymi. Są to niewykorzystane środki z opłat za sprzedaż 
napojów alkoholowych, koncesji za rok 2021. Zwiększamy środki i zabezpieczamy niezbędne 
kwoty w związku z umową o dofinansowanie zadania związanego z zakupem sprzętu 
komputerowego dla potomków pracowników zlikwidowanych Państwowych Gospodarstw 
Rolnych. Zwiększamy wydatki z dotacji na  Kartę Dużej Rodziny oraz również zwiększamy 
wydatki na realizację projektu Radosny Maluch. Są to niewykorzystane środki z poprzedniego 
roku. Dokonujemy również zwiększenia w zakresie budynków użyteczności publicznej na 
ogrzewanie budynku. Głównie chodzi o opłaty za gaz. Dokonujemy również drobnej korekty w 
zakresie funduszu sołeckiego Kuczyny, zmiana klasyfikacji budżetowej. I zmniejszamy również 
środki na zadaniu inwestycyjnym dotyczącym świetlicy w Gogolewie. W dziale 926 również 
zmiana w zakresie funduszu sołeckiego Kuczyny. Zabezpieczamy wyższą kwotę na utrzymanie 
boisk sportowych. To również skutek inflacji i drożyzny. Zmniejszamy również plan wydatków 
związany z dokumentacją na budowę stadionu, to o czym mówiliśmy przed chwilą. Zadanie to 
zostało wpisane do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Stosowne  środki będą musiały być 
zabezpieczone w budżecie na rok 2023. Natomiast wykreślamy limit wydatków na rok 2022. I 
jeszcze tylko jedna informacja, żebyśmy też byli dobrze zrozumiali. Płatność oczywiście powinna 
nastąpić, taki mamy plan w 2023 roku. Ale również okres realizacji będzie dotyczył tego roku 
2023. Miejmy nadzieję, że na początku roku 2023. Do tej uchwały proponujemy Państwu 
autopoprawkę. Autopoprawka jest związana z sytuacjami, które miały miejsce w ostatnich dniach 
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już po otrzymaniu przez Państwa projektu uchwały budżetowej. I oto co w międzyczasie się 
wydarzyło. Zwiększamy jeszcze środki na pomoc cudzoziemcom, czyli ten plan dochodów i 
wydatków nie ograniczamy, tylko do kwot, które już zostały nam zrefundowane robimy sobie 
pewną rezerwę w związku z dynamiczną sytuacją związaną z realizacją tego zadania. Dostaliśmy 
datację na stypendia  socjalne oraz również otrzymaliśmy zwiększenie środków na dotację na 
500+ ponad 1.000.000 zł. Jak Państwo widzicie w załączonych dokumentach również musimy 
zabezpieczyć środki po stronie dochodów i wydatków na rozliczenie świadczeń społecznych za 
lata poprzednie. Również w autopoprawce proponujemy Państwu to zwiększenie wydatków na 
wykup gruntów o 30.000 zł na ścieżkę właśnie przy drodze wojewódzkiej oraz również na wykup 
gruntów, uregulowanie, czy zapłacenie za zmianę stanu własności przy ulicy Fabrycznej w 
Pudliszkach, kwota 5.000 zł. W ostatnich dniach doszło do awarii instalacji centralnego 
ogrzewania w budynku w Gogolewie 49. W związku z tym musimy zabezpieczyć kwotę 15.000 zł 
na modernizację kotłowni i instalacji. Zmniejszamy kwotę rezerwy inwestycyjnej o 50.000 zł. 
Dokonujemy zmiany klasyfikacji budżetowej w związku z dostosowaniem planu wydatków 
dotyczących dotacji dla przedszkoli niepublicznych, a są to dotacje związane z ustawą o 
finansowaniu zadań oświatowych. Dział 852 zwiększenie na pomoc cudzoziemcom o 15.000 zł. 
Kwota po stronie dochodów i wydatków na stypendia socjalne o 4.400, na program 500+ 
1.320.137 i z tytułu rozliczeń za świadczenia z społecznej rodziny wypłacane w latach 
poprzednich, to kwota 22.000 zł. Dodatkowe zwiększenie dochodów i wydatków następuje na 
kwotę 1.361.537 zł. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję Panie Skarbniku. Szanowni Państwo nad projektem uchwały obradowała Komisja 
Budżetu, która zaopiniowała projekt pozytywnie. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 
głos w związku z autopoprawką oraz samym projektem uchwały proszę bardzo? Nie widzę. 
Głosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Gminy Krobia na rok 2022. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
Głosowano Uchwałę Nr XLIII/370/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2022. 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, Genowefa 
Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek Włodarczyk 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Perdon 
18. Wolne głosy i wnioski. 

nie zgłoszono  
19. Zakończenie. 

Chciałbym podziękować wszystkim osobom, które przygotowały dzisiejszą sesję, a także Państwu 
Radnym za podjęte uchwały. Zamykam XLIII sesję Rady Miejskiej w Krobi. Dziękuję bardzo.  
 
Protokół sporządziła : 
Aurelia Sikorska  


